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REVISTA PRESEI 

 

 

 Finanţele şi patronatele au convenit asupra unui proiect de fiscalizare şi legalizare a 

bacşişului 

Legalizarea bacşişului, care va fi fiscalizat şi care va putea fi încasat de angajaţii din industria 

horeca, va fi posibilă în urma unei iniţiative a patronatelor din Turism, susţinută de Ministerul 

Finanţelor. 

„Bacşişul va fi opţional, nu obligatoriu, iar banii vor ajunge la cei ce prestează serviciile şi nu la 

antreprenori. Avantajele vor fi şi pentru stat”, spune Dragoş Anastasiu, Tourism Task Force. 

Măsura va duce la creşterea veniturilor angajaţilor din industria ospitalităţii şi la stabilizarea 

forţei de muncă, a adăugat Dragoş Petrescu, Entrepreneurship Task Force. 

Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, care a discutat măsura cu reprezentanţii din industrie, 

spune că măsura este o practică europeană. „Legalizarea bacşişului este o practică europeană, nu 

ştiu dacă sunt maximum două ţări care nu o implementează", a spus ministrul. Teodorovici spune 

că reglementarea bacşişului sprijină angajaţii din sector şi creează un mediu reglementat. 

"Vom acţiona rapid. Dacă există o propunere de text, colegii mei de la ministerul de Finanţe, de 

la departamentul de legislaţie, dacă în următoarele zile pregătesc textul de act normativ primar şi 

apoi secundar, până la final de august. O să avem postate în zilele următoare un set de modificări 

din economie pe zona de Cod Fiscal şi de procedură fiscală, la care se pot adăuga şi acestea, 

astfel încât până la final de august să reglementăm această speţă", a mai afirmat Teodorovici. 

Noua reglementare face posibilă şi plata bacşişului cu cardul, care astăzi reprezintă 50% din 

plăţile care se fac în restaurante. Ulterior, firmele din domeniu vor vira banii din bacşiş 

angajaţilor, care ar putea ajunge chiar la o dublare a veniturilor, spun antreprenorii. 

Sumele din bacşiş vor fi impozitate cu 10%, dar ies din sfera TVA pentru că nu reprezintă bunuri 

sau servicii. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Teodorovici: Mergem mai departe cu impozitarea pensiilor speciale 

Ministerul Finanţelor va continua în intenţia de a impozita pensiile speciale, chiar dacă măsura 

nu a fost prevăzută în actualul pachet legislativ ce însoţeşte rectificarea bugetară, care a fost pus 

în dezbatere publică marţi, a declarat ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 

„În acest sens există şi două iniţiative parlamentare. Vom merge mai departe”, a spus ministrul. 

Anunţată anterior, nici măsura reducerii sporului de 15% pentru condiţii grele şi vătămătoare pe 

care îl primeau angajaţii din instituţiile de stat. Autorităţile au constatat că existau instituţii unde 

angajaţii primeau acest spor pentru că aerul din Bucureşti este poluat. Măsura nu ar fi afectat 

medicii, profesorii, poliţiştii sau magistraţii. 

Pensiile speciale urmau să aibă, conform unor surse oficiale, un sistem de impozitare graduală, 

între 10 şi 50%, la cuantumuri diferite. Astfel, pensiile sub 2.000 de lei nu ar fi fost impozitate, 

cele între 2.000 şi 7.000 de lei ar fi trebuit să aibă un impozit de 10%, între 7.000 de lei şi 10.000 

de lei impozitul trebuia să fie de 30%, iar pentru pensiile speciale care depăşesc 10.000 de lei 

impozitul ar fi fost de 50%. Impozitul urma să fie aplicat doar pensiilor speciale, nu şi celor din 

contrbuţii, au precizat sursele citate. 

”Măsura a fost susţinută în mod repetat de ministrul Teodorovici, care a spus că ar fi un act de 

dreptate socială, iar cei cu pensii mici nu vor fi afectaţi. 

Măsura priveşte aproximativ 4.000 de persoane care au pensii speciale mai mari de 7.000 de lei. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Salariatii ar putea plati contributii sociale pentru o parte din tichetele cadou 

Salariatii vor plati contributii sociale pentru o parte din tichetele cadou primite din partea 

angajatorilor, exceptie facand biletele de valoare primite cu ocazia unor sarbatori, potrivit 

proiectului de Ordonanta pentru reglementarea unor masuri fiscal-bugetare, publicat de 

Ministerul Finantelor. 

 

"Se propune includerea in baza de calcul al contributiilor sociale obligatorii (CAS, CASS si 

CAM), a biletelor de valoare sub forma tichetelor cadou acordate potrivit legii, in cazul 

persoanelor fizice care realizeaza venituri din salarii sau asimilate salariilor, pentru alte situatii 

decat decat cele cu ocazia Pastelui, zilei de 1 iunie, Craciunului si a sarbatorilor similare ale altor 

culte religioase, precum si cele oferite salariatelor cu ocazia zilei de 8 martie. 
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Se mentine regimul de exceptare de la plata contributiilor sociale numai pentru tichetele cadou 

acordate de angajator/platitor cu ocazia Pastelui, zilei de 1 iunie, Craciunului si a sarbatorilor 

similare ale altor culte religioase, precum si cele oferite salariatelor cu ocazia zilei de 8 martie, in 

limita plafonului de 150 lei/eveniment/persoana", se precizeaza in nota de fundamentare care 

insoteste proiectul de act normativ. 

 

Contributia de asigurari sociale este de 25% platite de angajat, plus 4% pentru conditii deosebite 

de munca si 8% pentru conditii speciale si alte conditii de munca, platite de angajator. 

Contributia de asigurari sociale de sanatate este de 10% platita pentru salariat. 

 

In cadrul proiectului de Ordonanta pentru reglementarea unor masuri fiscal-bugetare, publicat de 

Ministerul Finantelor, se mai regasesc si propuneri de limitare a angajarilor in aparatul de stat, 

introducerea taxei pe zahar si cresterea accizei la tutun.  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Veşti bune pentru contribuabili: ANAF vrea să lanseze aplicaţia e-Popriri 

După recentul proiect pentru majorarea  plafoanelor în funcţie de care se aplică popririle bancare, 

Agentia Nationala de Administrare Fiscală (ANAF) vrea să lanseze o aplicaţie care are rol de a 

automatiza înfiinţarea şi ridicarea porprilor bancare, conform celui mai recent proiect al 

autorităţii. 

Astfel, aplicaţia e-Popriri va veni în sprijinul contribuabilor pentru evitarea situaţiilor în care au 

fost puse popriri, în sumă mai mare decât restanţa fiscală, pe conturile bancare. 

Astfel, aplicaţia e-Popriri va veni în sprijinul contribuabilor pentru evitarea situaţiilor în care au 

fost puse popriri, în sumă mai mare decât restanţa fiscală, pe conturile bancare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cucoş revine la conducerea Jandarmeriei Bucureşti. Nu va coordona echipajele la 

protestul de sâmbătă 

Sebastian Cucoş va reveni la conducerea Jandarmeriei Capitalei, din funcţia de prim-adjunct al 

Jandarmeriei Române, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse din MAI. Cucoş nu va coordona 

jandarmii la mitingul de sâmbătă, deoarece este în concediu. 

http://www.ziare.com/stiri/bugetari/se-schimba-regulile-de-angajare-in-sectorul-bugetar-1572494
http://www.business24.ro/taxe-si-impozite/stiri-taxe-si-impozite/e-oficial-guvernul-introduce-taxa-pe-zahar-si-creste-acciza-la-tutun-1605485
http://www.agerpres.ro/
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Surse din Ministerul de Interne au precizat, pentru MEDIAFAX, că Sebastian Cucoş revine la 

conducerea Jandarmeriei Bucureşti, acesta fiind mutat din funcţia de prim-adjunct al 

Jandarmeriei Române. 

Aceleaşi surse mai arată că, la protestul de sâmbătă, 10 august, Cucoş nu va coordona jandarmii, 

deoarece este în concediu. 

Sebastian Cucoş a fost împuternicit, în 23 august 2018, în funcţia de prim adjunct al 

Jandarmeriei Române, după violenţele de la protestul din 10 august 2018. Această împuternicire 

a expirat, prin urmare, revine pe funcţia de la Jandarmeria Capitalei. 

Sebastian Cucoş este urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de complicitate la abuz în 

serviciu şi complicitate la participaţie improprie la purtare abuzivă în formă continuată, după 

violenţele din 10 august 2018, dosarul fiind instrumentat de DIICOT. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Se anunță concedieri la stat. Ce posturi se reduc 

DIN ARTICOL 

Se îngheață angajările în administrația centrală pe posturile vacanteAngajările la stat pentru 

posturile vacante, făcute pe sistemul „unu la trei” 

Încep concedierile la stat! Potrivit proiectului de ordonanță de urgență publicat marţi 

dimineață de Ministerul Finanțelor Publice, în unele ministere și instituții subordonate vor fi dați 

afară 50% dintre secretarii și subsecretarii de stat, dar și angajații acestora. 

Actul normativ propune diminuarea numărului de posturi aferente cabinetului secretarului de 

stat, subsecretarilor de stat și asimilaților acestora din cadrul ministerelor și aparatului de lucru al 

Guvernului, precum și cele aferente cabinetului conducătorului de organ de specialitate al 

administraţiei publice centrale cu rang de secretar de stat. 

Totodată, se propune completarea alin.(2) al art.548 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, referitor la eliberarea din funcție a persoanelor din cadrul 

cabinetului demnitarului, respectiv ca urmare a acordului părţilor și a desfiinţării postului ocupat 

de salariat. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/se-anunta-concedieri-la-stat-institutiile-din-care-vor-pleca-jumatate-dintre-angajati-1169631#highlight-1169631-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/se-anunta-concedieri-la-stat-institutiile-din-care-vor-pleca-jumatate-dintre-angajati-1169631#highlight-1169631-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/guvernul-se-pregateste-de-rectificarea-bugetara-ministerul-finantelor-a-publicat-proiectul-1169613
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De asemenea se propune ca ministerele și Secretariatul General al Guvernului să supună 

Guvernului spre adoptare proiectele de acte normative prin care numărul total de posturi de 

secretar de stat, subsecretar de stat și de funcții asimilate funcțiilor de secretar de stat și 

subsecretar de stat la nivelul tuturor ministerelor, precum şi a celorlalte instituţii şi autorităţi 

publice din subordinea/coordonarea Guvernului sau a ministerelor se va reduce cu 50%. 

Se propune modificarea art. 13 alin. (1) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.28/2013, în 

sensul că Ministerul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice este responsabil de 

programarea, coordonarea şi utilizarea fondurilor alocate de la bugetul de stat pentru 

implementarea proiectelor de investiţii din Programul naţional de dezvoltare locală. 

Se îngheață angajările în administrația centrală pe posturile vacante 

La data intrării în vigoare a ordonanţei se suspendă ocuparea prin concurs sau examen a 

posturilor vacante sau temporar vacante din instituţiile şi autorităţile publice, astfel cum sunt 

definite la art. 2 alin. (1) pct. 30 din Legea nr. 500/2002, cu modificările şi completările 

ulterioare și la art. 2 alin. (1) pct. 39 din Legea nr. 273/2006 privind finanţele publice locale, cu 

modificările şi completările ulterioare. 

Pentru posturile pentru care au fost demarate procedurile de organizare a concursurilor anterior 

intrării în vigoare a prezentei ordonanţe a Guvernului se continuă procedurile de ocupare a 

acestora, conform prevederilor în vigoare la acea dată. 

Angajările la stat pentru posturile vacante, făcute pe sistemul „unu la trei” 

După data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe, ordonatorii de credite pot ocupa prin concurs 

sau examen posturi conform principiului: „unu la trei” din totalul posturilor ce se vor vacanta, 

respectiv la trei posturi ocupate devenite vacante, un post ocupat. 

Prin excepţie, se pot organiza concursuri sau examene pentru: ocuparea posturilor vacante sau 

temporar vacante de personal didactic de predare; ocuparea posturilor vacante sau temporar 

vacante de personal medico-sanitar; posturile vacante necesare încadrării, în condiţiile legii, a 

promoţiei de ofiţeri, subofiţeri, agenţi de poliţie, maiştri militari, funcţionari publici cu statut 

special din anul 2019; posturile vacante necesare încadrării promoţiei 2019 a Institutului 

Național al Magistraturii. 
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Se propune ca autorităţile şi instituţiile publice, indiferent de sistemul de finanţare şi de 

subordonare, inclusiv activităţile finanţate integral din venituri proprii, înfiinţate pe lângă 

instituţiile publice, să nu poată achiziţiona din fonduri publice servicii de telefonie mobilă pentru 

personalul angajat, cu excepția demnitarilor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Arafat anunţă că raportul privind 112 va fi gata marţi. Cuprinde şi detalii privind 

localizarea AML/ Fifor: Mergem pe OUG. Convocăm Parlamentul în sesiune 

extraordinară  

Şeful DSU şi secretarul de stat în MAI, Raed Arafat, a declarat că în raportul privind 

îmbunătăţirea serviciului 112, care va fi prezentat miercuri premierului, vor fi incluse şi 

informaţii privind sistemul AML care permite localizarea rapidă, dar şi limitările acestuia. 

„Am avut şi întâlniri în paralel al grupului jruidic care să lucreze pe textele legislative. Ne-am 

consultat ieri cu cei de la protecţia datelor. Astăzi (marţi, n.r.) vom vedea formă finală a 

raportului şi formă finală a textelor. Astăzi se lucrează la formă finală a textelor. După ce vom 

prezenţa premierului dacă acesta hotărăşte le vom face publice”, a declarat Raed Arafat la 

Marius Tucă Show. 

La rândul său, ministrul interimar Mihai Fifor, a declarat că acel raport va conţine soluţii de 

îmbunătăţire a sistemului de urgenţă. 

În privinţa sistemului AML (advanced mobile location), care ar permite localizarea rapidă a celui 

care sună la 112, Arafat a precizat că sunt limitări, care vor fi incluse în raport. 

„Dacă terminalul telefonic folosit de Alexandra este unul vechi, chiar în cazul în care era 

implementat AML, era imposibil localizarea. Să nu creăm aşteptări false. Sistemul AML are 

nevoie de un telefon modern. Trebuie să înţelegem că sistemele de localizare sunt AML, care 

acum multe ţări încep să îl implementeze. Când ai dat telefon pe 112, în secundă în care ai 

format, AML permite deschiderea GPS chiar dacă îl ai închis, luarea poziţiei şi transmiterea 

poziţiei de pe GPS pe un sms. Acest lucru durează între 10 şi 20 de secunde. Limitările sunt dacă 

eşti într-un beci. Aceste limitări vor fi comunicate în raport”, a explicat Arafat. 

Fifor, despre măsurile din raportul 112: Mergem pe OUG. Convocăm Parlamentul în 

sesiune extraordinară 

Ministrul interimar de Interne, Mihai Fifor, a declarat că măsurile de îmbunătăţire a sistemului 

112 incluse în raportul pe care îl va prezenta Raed Arafat vor fi implementate, dacă este nevoie, 

prin OUG şi va fi convocat Parlamentul în sesiune extraordinară. 
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„Întrebaţi cum se pun în aplicare măsurile identificate de Raed Arafat în raportul său. După 

prezentarea asta, mergem pe OUG: Convocăm Parlamentul în sesiune extraordinară şi mergem 

pe OUG pentru că este nevoie să câştigăm timp. Timpul nu ne iartă. Sunt cazuri peste cazuri. 

Trebuie să încercam să rezolvăm această problemă rapid”, a declarat ministrul interimar Mihai 

Fifor, la Marius Tucă Show. 

Şeful DSU şi secretarul de stat în MAI, Raed Arafat, a anunţat că în raportul privind 

îmbunătăţirea serviciului 112, care va fi prezentat miercuri premierului, vor fi incluse şi 

informaţii privind sistemul AML care permite localizarea rapidă, dar şi limitările acestuia. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 CSM cere Inspectiei Judiciare controale la DIICOT si in toate parchetele din tara 

 

Sectia pentru procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a dispus, marti, 

sesizarea Inspectiei Judiciare, in vederea efectuarii unui control la Directia de Investigare a 

Infractiunilor de Criminalitate Organizata si Terorism (structura centrala si serviciile teritoriale), 

referitor la modul de instrumentare a dosarelor penale aflate in lucru avand ca obiect infractiunile 

de trafic de persoane si trafic de minori. 

 

Anuntul a fost facut de Sectia pentru procurori din cadrul CSM, potrivit unui comunicat de presa 

remis Ziare.com. 

 

Controlul vine in plin scandal al disparitiei Alexandrei Macesanu si Luizei Melencu, care ar fi 

fost rapite si ucise de Gheorghe Dinca, potrivit marturiei barbatului. 

 

Procurorii din CSM au mai sesizat Inspectia Judiciara si in vederea efectuarii unui control la 

parchetele de pe langa judecatorii si parchetele de pe langa tribunale privind modul de 

inregistrare si instrumentare a dosarelor penale avand ca obiect infractiunile de lipsire de 

libertate si omor, fapte investigate in contextul sesizarilor privind disparitiile de persoane. 

 

In sedinta de astazi, Sectia pentru procurori din CSM a mai sesizat Parchetul General pentru a 

analiza oportunitatea declansarii unor verificari asupra respectarii prevederilor Ordinului comun 

PICCJ - MAI pentru aprobarea Normelor metodologice privind inregistrarea, evidenta unitara si 

circuitul sesizarilor penale, in cazurile ce vizeaza sesizari privind disparitiile de persoane. 

 

(Sursa: ziare.com) 
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 CNAS anunţă că sistemul cardului de sănătate a fost repus în funcţiune după mai bine de 

o lună 

Începând de marţi, 6 august, a fost reluată funcţionarea Platformei Informatice a Asigurărilor de 

Sănătate (PIAS), anunţă Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS), într-un comunicat de 

presă remis MEDIAFAX. 

Astfel, conform reglementărilor legale, furnizorii de servicii medicale vor raporta online, în 

termen de 3 zile lucrătoare de la prestarea serviciului. Serviciile medicale vor fi semnate cu 

cardul, renunţându-se astfel la dispoziţiile speciale utilizate pe perioada în care PIAS a fost 

indisponibilă online. 

"În data de 1 august 2019, mare parte a problemelor PIAS a fost remediată de echipa mixtă 

formată din specialişti IT din sistemul de sănătate şi din partea partenerilor care au contribuit la 

punerea în funcţiune a sistemului informatic. Ulterior, echipa tehnică a intervenit punctual acolo 

unde au fost depistate probleme care au cauzat imposibilitatea raportărilor zilnice sau lunare. 

Menţionăm că, până la finalizarea unor contracte care să asigure mentenanţa pentru toate 

componentele PIAS, echipa mixtă de specialişti va continua operaţiunile de monitorizare şi 

consolidare ale PIAS", precizează CNAS, în comunicatul de presă remis MEDIAFAX. 

Procedurile de achiziţie a serviciilor de mentenanţă au fost elaborate şi urmează să fie demarate. 

„Această situaţie nu trebuie să se mai repete, trebuie să existe servicii de mentenanţă care să 

asigure buna funcţionare a tuturor componentelor sistemului şi orice problem identificată să fie 

rezolvată punctual, la timp, astfel încât să nu mai provoace blocaje. Îmi cer scuze pacienţilor şi 

furnizorilor pentru problemele cauzate de disfuncţionalităţile din sistem, mai bine de o lună. Am 

demarat întâlniri cu reprezentanţi ai organizaţiilor profesionale din domeniul sănătaţii, pentru a 

identifica împreună soluţii care să ducă la debirocratizarea activităţii medicilor şi, implicit, la 

creşterea calităţii actului medical. Trebuie să facem în aşa fel încât, în timpul unei consultaţii, 

medicul să acorde mai mult timp pacientului şi mai puţin pentru treburile birocratice”, a declarat 

Vasile Ciurchea, Preşedintele Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate. 

Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) a anunţat, pe 10 iulie, că platforma informatică 

a asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate serviciile medicale, medicamentele şi 

dispozitivele medicale se acordă în regim off-line, însă preşedintele Asociaţiei Medicilor de 

Familie Bucureşti-Ilfov, Sandra Alexiu, a declarat, pentru MEDIAFAX, că aceasta nu 

funcţionează încă de pe 1 iulie. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Patronatul Producătorilor de Medicamente acuză: Fiscalitatea aberantă şi creşterea 

costurilor de producţie frânează dezvoltarea producţiei locale de medicamente 

Dragoş Damian, director executiv al PRIMER şi CEO al Terapia Cluj: Niciun fabricant român 

nu îşi face loc în top 10 valoric al producătorilor de medicamente, deşi siturile de fabricaţie din 

ţară pun pe rafturile farmaciilor 65% din volumul de medicamente. 

România mai are puţine fabrici care produc local medicamente, în piaţă activând circa 120 de 

firme care au ca domeniu de activitate fabricarea produselor farmaceutice (CAEN 2120). 

Producţia locală de medicamente, care se mai bazează pe câteva companii care mai fabrică pe 

piaţa românească, este afectată de reglementările fiscale, de creşterea costurilor de producţie, dar 

şi de lipsa personalului calificat, potrivit Patronatului Producătorilor Industriali de Medicamente 

din România (PRIMER). 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministerul pentru Mediul de Afaceri publică lista celor 10.000 de beneficiari care vor 

primi finanţare prin Start-up Nation 

Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat face publică lista celor 10.000 de 

beneficiari care au fost admişi pentru finanţare în cadrul celei de-a doua sesiuni a programului 

Start-up Nation.  

Rectificarea bugetară anunţată nu are impact asupra derulării programului Start-up Natio, care 

continuă în parametrii stabiliţi iniţial, cu 10.000 de firme finanţate, precizează instituţia. 

”Mă bucură interesul foarte mare pentru Programul Start-Up Nation şi vreau să le transmit 

tuturor antreprenorilor care au depus proiecte eligibile că vor primi finanţarea de care au nevoie. 

Din experienţa primei ediţii a programului şi din tendinţele observate în această sesiune, cea mai 

mare parte a solicitărilor de rambursări are loc în etapele finale ale implementării programului. 

Astfel, MMACA va avea disponibile creditele bugetare necesare în ultima parte a anului 2019, 

deci programul se va derula fără sincope”, a declarat ministrul Ştefan-Radu Oprea. 

Programul are un buget anul de 2 miliarde de lei, prin care ministerul îşi propune să finanţeze 

10.000 de start-up-uri cu maximum 200.000 de lei. În cea de-a doua ediţie a programului Start-

up Nation, din 2018, s-au înscris 33.500 de proiecte şi urmează să fie finanţate 10.000, după ce 

au fost verificate 13.000. 

Lista poate fi văzută aici 

(Sursa: zf.ro) 
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 CNAIR pune în funcţiune patru noi puncte de control a rovinietei 

Începând de miercuri vor fi puse în funcţiune patru noi puncte fixe de control ale valabilităţii 

rovinietei, prin intermediul cărora vor fi înregistrate vehiculele care circulă fără achitarea 

corespunzatoare a tarifului 

Punctele de control ce urmează a fi puse în funcţiune sunt amplasate în zona punctelor de trecere 

a frontierei Calafat, Nădlac, Turnu şi Săcuieni. 

Pe întreaga reţea de drumuri naţionale şi autostrăzi există 86 de puncte fixe de control 

valabilitate rovinietă. 

Punctele de control fac parte din SIEGMCR, sistemul informatic deţinut de CNAIR. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Metrorex are conturile blocate pentru neplata unei datorii către Astaldi. Magistrala 5, 

afectată de situație 

Metrorex are conturile blocate în urma unei datorii de 94 de milioane de lei, bani pe care 

transportatorul subteran trebuia să îi mai dea companiei italiene Astaldi după ce aceasta a 

câştigat o serie de procese în instanţă, au declarat, marţi, pentru Agerpres, surse din Metrorex. 

"În urma proceselor pe care le-am pierdut în instanţă, noi trebuie să le mai dăm 94 de milioane 

de lei şi ne-au pus poprire pe conturi. Astăzi s-a discutat cu ei, se găseşte o soluţie de 

reeşalonare, zilele astea ar trebui să se rezolve situaţia. Cumva au acceptat propunerile noastre, 

aşteptăm acum să vedem dacă şi conducerea companiei-mamă, de la Roma, va fi de acord cu 

propunerile noastre", au spus sursele. 

Potrivit acestora, Metrorex a plătit italienilor până acum peste 140 de milioane de lei, rămânând 

această sumă de 94 de milioane de lei, care reprezintă daune interese şi cheltuieli de judecată în 

urma acestor procese. 

Totodată, sursele au precizat că Astaldi a încetinit drastic ritmul lucrărilor la Magistrala 5 de 

metrou şi condiţionează realizarea acestora de recuperarea celor 94 milioane de lei, deşi 

Metrorex este cu plăţile la zi pentru contractul M5. 

"Noi suntem cu plăţile la zi pe lucrări şi nu avem nicio restanţă la ei, apropo de lucrările pe 

Magistrala 5, doar că ei au încetinit ritmul de lucru şi acum au blocat şi conturile pentru aceşti 

bani care reprezintă daune interese şi cheltuieli de judecată în urma proceselor pe care ei le-au 

câştigat.  
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Au încetinit drastic ritmul de lucru şi condiţionează execuţia lucrărilor pe Magistrala 5 de 

recuperarea acestor bani, deşi câştigarea unor procese în instanţă este total diferită de lucrările 

propriu-zise şi de plata lucrărilor propriu-zise, deci în principiu contractul trebuie să se deruleze 

la fel, să se respecte graficele asumate la începutul anului. Ei nu ar trebui să condiţioneze, dar o 

fac", au menţionat sursele, care au admis că ar putea avea multe probleme din această cauză, una 

din ele fiind imposibilitatea de a se plăti salariile. 

Până în prezent, Astaldi a încasat de la Metrorex peste 140 de milioane de lei în urma proceselor 

câştigate şi mai sunt 94 de milioane de lei. 

În luna decembrie 2019 este preconizată darea în folosinţă a Magistralei 5 de Metrou, cu patru 

ani întârziere. Valoarea totală a proiectului de metrou Drumul Taberei-Eroilor este 3,4 miliarde 

de lei. Prin inaugurarea acestei magistrale, Capitala va ajunge la 78 de kilometri de reţea şi la 63 

de staţii de metrou. 

Primul termen avansat pentru metroul din Drumul Taberei a fost 2015. În anul 2011 s-a semnat 

primul contract, cel pentru partea de structură, iar termenul era de 36 de luni. Astfel, 300.000 de 

călători ar fi putut fi preluaţi de metrou pe acest tronson Eroilor - Drumul Taberei. Dar, 

Magistrala M5 s-a confruntat cu probleme de avize, probleme de finanţare, probleme de lucrări 

neprevăzute care au apărut pe parcursul execuţiei lucrărilor. 

Ministerul Finanţelor Publice va acorda Metrorex un împrumut în sumă de 188,353 milioane lei, 

pe 10 ani, în vederea acoperirii obligaţiilor de plată instituite de instanţele judecătoreşti către 

Asocierea Astaldi - FCC Construccion, Delta A.C.M. 93 - AB Construct, conform unui proiect 

de Ordonanţă publicat la jumătatea lunii iunie 2018 pe site-ul Ministerului Transporturilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 USR și PLUS au votat alianța politică. Strângerea de semnături începe miercuri, 7 august 

DIN ARTICOL 

Obiectivele Alianței USR PLUSCum va fi organizată Alianța USR PLUS 

USR și PLUS s-au înțeles asupra protocolului de alianță politică. Conducerile celor două partide 

au votat înființarea „Alianței USR PLUS”. Potrivit comunicatului de presă, de mâine, 7 

august, începe campania de strângere de semnături pentru candidatura lui Dan Barna la alegerile 

prezidențiale. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/usr-si-plus-au-votat-alianta-politica-strangerea-de-semnaturi-incepe-miercuri-7-august-1169693#highlight-1169693-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/usr-si-plus-au-votat-alianta-politica-strangerea-de-semnaturi-incepe-miercuri-7-august-1169693#highlight-1169693-1
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Conducerile USR și PLUS au agreat ultimele modificări la protocolul de alianță politică, în urma 

deciziilor luate de Comitetul Politic al USR și Consiliul Național al PLUS, se arată într-un 

comunicat de presă. Decizia vine după ce în weekend au existat mai multe discuţii tensionate în 

interiorul celor două formaţiuni.  

Potrivit comunicatului de presă, în câteva zile va fi semnat actul prin care ia naștere formal 

„Alianța USR PLUS”. Însă, precizează sursa citată, având în vedere că înregistrarea unei alianțe 

politice necesită o procedură judiciară îndelungată, această alianță va fi dublată de o alianță 

electorală privind participarea la alegerile prezidențiale. 

De asemenea, Alianța USR PLUS a anunțat că de mâine, 7 august, la ora 11:00, în zona fântânii 

din Piața Universității, va lansa campania de strângere de semnături pentru candidatura lui Dan 

Barna la alegerile prezidențiale.  

Obiectivele Alianței USR PLUS 

• Câștigarea alegerilor prezidențiale din 2019; 

• Câștigarea de către candidații Alianței a unui număr cât mai mare de funcții elective în cadrul 

administrației publice locale, ca urmare a alegerilor locale din 2020 

• Câștigarea de către candidații Alianței a celui mai mare număr de mandate de parlamentari, prin 

comparație cu ceilalți competitori, ca urmare a alegerilor parlamentare din 2020, astfel încât să 

formeze o coaliție de guvernare având prim-ministru un reprezentant al Alianței; 

• Asigurarea guvernării României în perioada 2020-2024 și implementarea programului de 

guvernare al Alianței; 

• Câștigarea alegerilor parlamentare organizate în 2024 și asigurarea guvernării României în 

perioada 2024-2028. 

Cele două partide își propun și o serie de politici publice: 

 Reforma constituțională, asigurarea justiției independente și a statului de drept; 

 Educația și cultura; 

 Sănătatea și mediul; 

 Infrastructura; 

 Strategia de dezvoltare competitivă antreprenorială și industrială; 

 Eradicarea sărăciei și dezvoltarea rurală; 

 Politica externă și de apărare.” 

Cum va fi organizată Alianța USR PLUS 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/orlgolii-intre-usr-si-plus-evenimentul-de-lansare-a-lui-dan-barna-la-prezidentiale-amanat-1169060
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/orlgolii-intre-usr-si-plus-evenimentul-de-lansare-a-lui-dan-barna-la-prezidentiale-amanat-1169060
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Principalele organe de decizie ale Alianței vor fi: 

• Copreședinții Alianței (președinții PLUS și USR); 

• Comisia Națională de Coordonare, cuprinzând membrii Birourilor Naționale ale celor două 

partide; 

• Comitetul Executiv, cuprinzând reprezentanți ai ambelor partide responsabili pentru 

implementarea deciziilor Comisiei Naționale; 

• Comisia de Integritate, cuprinzând 3 membri ai PLUS, 3 membri ai USR și 1 membru 

independent, responsabilă pentru sancționarea încălcării standardelor de integritate prevăzute 

prin protocolul de asociere. 

De asemenea, Alianța USR PLUS va propune candidați comuni pentru toate cele trei rânduri de 

alegeri din 2019 și 2020. 

„Pentru alegerile prezidențiale din 2019, candidatul pentru demnitatea de președinte al României 

va fi Dan Barna, care va candida în tandem cu Dacian Cioloș, ca propunere pentru demnitatea de 

prim-ministru; Pentru alegerile locale din 2020, Alianța va desemna candidați comuni pentru 

funcțiile de primar, președinte al consiliului județean și primar general al municipiului București, 

stabiliți în baza negocierilor sau, în lipsa unui acord, prin alte mijloace, precum alegeri interne la 

care vor participa toți membrii PLUS și USR sau sondaje de opinie; De asemenea, Alianța va 

propune liste comune de candidați pentru consiliile locale și județene, cuprinzând candidați 

desemnați anterior de fiecare partid. Pozițiile eligibile pe liste vor fi distribuite prin negocieri 

sau, în lipsa unui acord, conform unor sondaje de opinie; Pentru alegerile parlamentare din 2020, 

Alianța va propune liste comune de candidați atât pentru Senat, cât și pentru Camera Deputaților, 

cuprinzând candidați desemnați anterior de fiecare partid. Pozițiile eligibile pe liste vor fi 

distribuite prin negocieri sau, în lipsa unui acord, conform unor sondaje de opinie”, se precizează 

în comunicat. 

Potrivit acestuia, desemnarea candidaților Alianței „se va face în baza principiului competenței și 

sub condiția asumării respectării statutelor ambelor partide, a Codului Etic al PLUS și a 

Regulamentului de Admitere a Membrilor USR”. 

„Nu vor putea fi desemnate drept candidați ai Alianței persoane trimise în judecată, fără a fi 

intervenit între timp o decizie definitivă de achitare sau încetare a urmăririi penale sau a 

procesului penal, sau persoane care au suferit condamnări penale definitive pentru infracțiuni 

săvârșite cu intenție. 
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De asemenea, nu vor putea fi desemnate drept candidați ai Alianței persoane care au avut 

calitatea de lucrători activi sau colaboratori ai Securității sau, majore fiind, au semnat un 

angajament cu Securitatea înainte de 1990 sau au în prezent calitatea de lucrători 

activi/colaboratori/informatori ai unui serviciu de informații sau persoane care promovează 

violența, ideologii totalitare, discriminarea de gen, anarhismul, rasismul, șovinismul, 

separatismul etnic sau teritorial și orice alte idei ori acțiuni extremiste”, mai arată sursa citată. 

„Suntem convinși că formarea Alianței USR PLUS va putea reseta scena politică din România și 

va da posibilitatea punerii în aplicare a ideilor USR PLUS atât la nivel local, cât și la nivel 

național. Avem nevoie alături de noi de cât mai mulți oameni care vor să se implice în 

schimbarea României”, se precizează în comunicat. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Primăria Capitalei a aprobat organizarea manifestației din 10 august în Piața Victoriei 

Primăria Capitalei anunţă că a aprobat organizarea unei manifestaţii pentru data de 10 august în 

Piaţa Victoriei. Conform Biroului de presă al municipalităţii, manifestaţia e organizată de 

Tomescu Tommy Joul, în calitate de reprezentant al Grupului de Acţiune Civică Diaspora pentru 

România, relatează Agerpres. 

Ministrul interimar al Afacerilor Interne, Mihai Fifor, a făcut, marţi, un apel către participanţii la 

protestul anunţat pentru data de 10 august să manifesteze în mod paşnic şi respectând legea, el 

subliniind că România este un stat european, în care cetăţeanul are dreptul să se exprime în mod 

liber. 

 

„Vreau să fac un apel către toţi cei care doresc să protesteze, către toţi cei care se vor afla în 

diferite puncte din Capitală să protesteze în mod paşnic şi să nu uite în niciun moment că suntem 

un stat european, un stat în care cetăţeanul are dreptul să se exprime în mod liber. Niciodată nu 

vom încerca să împiedicăm acest lucru, pentru că este un lucru firesc. Dacă cetăţenii doresc să 

protesteze, să o facă. Problema pe care vreau să o subliniez este că solicit tuturor celor care vor 

participa la proteste să protesteze în mod paşnic, respectând totuşi legea şi tot ce înseamnă un 

astfel de protest. Nu ne dorim sub niciun fel de formă, repet, sub niciun fel de formă, să mai 

vedem ceea ce am văzut anul trecut pe 10 august. Dar despre lucrurile acestea vom mai discuta 

cu siguranţă până sâmbătă”, a declarat Mihai Fifor, la sediul MAI.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 

https://www.agerpres.ro/administratie/2019/08/06/primaria-capitalei-a-aprobat-organizarea-manifestatiei-de-pe-10-august-din-piata-victoriei--351849
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/fifor-despre-mitingul-din-10-august-nu-ne-dorim-sa-vedem-ce-am-vazut-anul-trecut-1169615
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/fifor-despre-mitingul-din-10-august-nu-ne-dorim-sa-vedem-ce-am-vazut-anul-trecut-1169615
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 Romania are a doua cea mai ieftina benzina din UE, dar este una dintre tarile care 

"sufera" cel mai tare la pompa 

 

Romania are a doua cea mai ieftina benzina din Uniunea Europeana (UE), dar este una dintre 

tarile care "sufera" cel mai tare la pompa. 

 

Potrivit datelor Oil Bulletinpublicate de Comisia Europeana pe 29 iulie, pretul mediu in tara 

noastra era de 1,191 euro/litru. 

 

Doar Bulgaria avea o benzina mai ieftina, mai exact 1,112 euro/litru. 

 

Interesant este faptul ca platim la pompa la fel ca in februarie, insa atunci ne aflam pe locul 

cinci in clasamentul tarilor cu cea mai ieftina benzina. 

 

Deci ce s-a schimbat? Raspunsul e simplu: au crescut galopant preturile in cazul statelor care se 

aflau sub noi. Mai exact: 

 

 Lituania - de la 1,103 de euro/litru la 1,230 euro/litru 

 Ungaria - de la 1,101 de euro/litru la 1,202 euro/litru 

 Polonia - de la 1,095 euro/litru la 1,210 euro/litru 

 

In Bulgaria, benzina costa in februarie 1,002 euro/litru. 

 

Topul suferintei la pompa 

 

Chiar daca avem a doua cea mai ieftina benzina din UE, asta nu inseamna ca romanii isi permit 

sa alimenteze masina prea mult sau prea des. 

 

Clasamentul suferintei la pompa, compilat de Bloomberg, arata ca, in trimestrul al doilea din 

2019, pretul unui litru de benzina insemna echivalentul a 3,88% din venitul mediu al unui roman. 

 

Prin urmare, ne aflam pe locul al 13-lea dupa: 

 

  Columbia - 4,22% 

  Brazilia - 4,71% 

  Bulgaria - 4,86% 

  Thailanda - 5,08% 

  Turcia - 5,18% 

  Egipt - 5,24% 

  Indonezia - 6,25% 

https://ec.europa.eu/energy/observatory/reports/latest_prices_with_taxes.pdf
http://www.ziare.com/preturi/benzina/pretul-carburantilor-la-raport-motivul-pentru-care-s-au-scumpit-benzina-si-motorina-1551051
http://www.ziare.com/preturi/benzina/pretul-carburantilor-la-raport-motivul-pentru-care-s-au-scumpit-benzina-si-motorina-1551051
https://www.bloomberg.com/graphics/gas-prices/#20192:Romania:USD:g
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  Africa de Sud - 6,8% 

  Nigeria - 7,29% 

  Filipine - 10,43% 

  India - 16,86% 

  Pakistan - 22,32% 

 

Dupa cum se observa, dintre tarile de pe Batranul Continent, doar Bulgaria sta mai prost ca noi. 

 

Ce platim, de fapt, la pompa? 

 

* TVA, accize si alte taxe (care merg direct in buzunarul statului); 

 

* Costuri logistice (distributie primara si secundara - salarii, intretinere, amortizari); 

 

* Costuri de operare retea de distributie (salarii, taxe, impozite locale, utilitati, investitii 

obligatorii); 

 

* Costul materiei prime (inclusiv costurile aferente aprovizionarii si prelucrarii acesteia); 

 

* Costuri financiare (dobanzi - credite investitii, curs valutar etc.); 

 

* Adaos comercial. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 Klaus Iohannis se întâlneşte cu Donald Trump, la Washington, pe 20 august 

Administraţia Prezidenţială a transmis, marţi, că vizita lui Klaus Iohannis la Casa Albă din 

Washington are loc la iniţiativa preşedintelui SUA, Donald Trump. 

"Preşedintele Donald Trump îl va primi pe preşedintele României, Klaus Iohannis, la Casa Albă, 

pe 20 august 2019. Cei doi lideri vor discuta despre cele mai bune modalităţi de abordare a 

multor provocări de secfuritate comune cu care se confruntă Statele Unite şi România, precum şi 

despre modalităţi de avansare a parteneriatelor comerciale şi energetice corecte şi reciproce", a 

anunţat Preşedinţia SUA, marţi după-amiază, într-un comunicat postat pe site-ul instituţiei. 
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"Vizita va avea loc în contextul în care românii marchează 30 de ani de la căderea comunismului 

şi la 15 ani de când România a devenit membră a Organizaţiei Tratatului Atlanticului de Nord. 

Preşedintele SUA aşteaptă să celebreze aceste aniversări importante cu preşedintele Iohannis", 

precizează Casa Albă. 

Administraţia Prezidenţială de la Bucureşti a transmis, marţi, că vizita lui Klaus Iohannis la Casa 

Albă are loc la iniţiativa preşedintelui SUA, Donald Trump. 

„Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, va efectua în perioada 19-20 august a.c. o vizită 

la Washington D.C., la invitaţia Preşedintelui Statelor Unite ale Americii, domnul Donald J. 

Trump. Astfel, marţi, 20 august a.c., va avea loc, la Casa Albă, întrevederea oficială a 

Preşedintelui României cu Preşedintele Statelor Unite ale Americii”, a transmis Administraţia 

Prezidenţială, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 

Cei doi oficiali vor discuta despre consolidarea Parteneriatului Strategic dintre România şi 

Statele Unite ale Americii. 

„Cu prilejul întrevederii, Preşedintele Klaus Iohannis şi Preşedintele Donald J. Trump vor 

discuta despre întărirea şi dezvoltarea în continuare a Parteneriatului Strategic puternic şi 

dinamic dintre România şi Statele Unite ale Americii, în toate dimensiunile sale, inclusiv în plan 

securitar şi economic. Preşedintele României va evidenţia, şi cu această ocazie, faptul că ţara 

noastră va continua să fie un partener strategic solid şi un aliat responsabil şi de încredere al 

Statelor Unite ale Americii, una dintre priorităţile politicii externe a României fiind consolidarea 

relaţiei transatlantice şi a securităţii spaţiului euroatlantic”, precizează Preşedinţia României. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Comisia Europeană finanţează 20 de oraşe pentru proiecte în domeniul mediului 

Fondul European de Dezvoltare Regională va finanţa 20 de proiecte urbane cu 82 de milioane de 

euro, la categoria ‘Utilizarea durabilă a terenurilor, soluţii bazate pe natură’, între beneficiari 

fiind şi municipiul Baia Mare, a anunţat astăzi Comisia Europeană informează Rador 

Aceste proiecte au fost propuse de oraşe în cadrul celei de-a patra cereri de propuneri pentru 

iniţiativa ‘Acţiuni urbane inovatoare’, pusă în aplicare de regiunea franceză Hauts-de-France. 

Cea de-a cincea şi ultima cerere de propuneri în cadrul iniţiativei ‘Acţiuni urbane inovatoare’ în 

cadrul bugetului actual al Uniunii Europene pentru perioada 2014-2020 va fi lansată luna 

viitoare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

http://www.rador.ro/
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 Piețele internaționale, în picaj după ce China și-a devalorizat moneda. SUA acuză în mod 

oficial manipularea valutară 

DIN ARTICOL 

SUA acuză în mod oficial China de manipulare valutară, pentru prima dată după mai multe 

decenii 

Indicele Dow a înregistrat luni o scădere de 767 de puncte (2,9%), al șaselea cel mai puternic 

declin din istorie, după ce China și-a devalorizat moneda națională, yuan, în contextul escaladării 

disputelor comerciale cu SUA, relatează CNN. 

Scăderi similare au fost înregistrate pe piețele bursiere din întreaga lume. În Europa, Indicele 

FTSE 100 de la Bursa din Londra s-a prăbușit cu 2,5% față de ziua precedentă de tranzacționare, 

iar indicii DAX de la Bursa din Frankfurt și Cac 40 de la Paris au scăzut cu 1,8%, respectiv 

2,2%. 

Guvernul de la Beijing a depreciat luni valoarea yuan-ului, care pentru prima dată în ultimii zece 

ani a scăzut sub pragul de 7 unități pentru un dolar, în contextul în care devalorizarea monedei ar 

ajuta companiile chineze să contrabalanseze costurile suplimentare generate de taxele vamale 

mai ridicate impuse de SUA, precizează Mediafax. 

Mai mult, Beijingul a anunțat luni că firmele chineze au oprit achizițiile de produse agricole din 

SUA, decizie care a contribuit și mai mult la declinul bursei americane. 

Indicele Dow Jones a scăzut luni, la un moment dat, şi cu 961 de puncte, însă până la finalul 

ședinței de tranzacționare a reuşit să mai recupereze din scădere. 

Deprecierea yuan-ului a generat temeri privind un potențial război valutar între cele două țări, iar 

măsura Beijingului ar putea determina Statele Unite să impună taxe vamale și mai ridicate pentru 

produsele importate din China. 

Investitorii sunt în mod special preocupați că Administrația Trump ar putea încerca să deprecieze 

dolarul, provocând astfel un război valutar care ar eroda puterea de cumpărare a americanilor. 

Analiști de la firma de consultanță Capital Economics au afirmat că deprecierea yuan-ului arată 

că Beijingul aproape a renunțat la speranțele privind încheierea unui acord comercial cu Statele 

Unite. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/mapamond/pietele-internationale-in-picaj-dupa-ce-china-si-a-devalorizat-moneda-sua-acuza-in-mod-oficial-manipularea-valutara-1169571#highlight-1169571-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/mapamond/pietele-internationale-in-picaj-dupa-ce-china-si-a-devalorizat-moneda-sua-acuza-in-mod-oficial-manipularea-valutara-1169571#highlight-1169571-1


19 
 

SUA acuză în mod oficial China de manipulare valutară, pentru prima dată după mai 

multe decenii 

Administrația SUA a ajuns la concluzia că Guvernul Chinei manipulează valoarea monedei sale 

naționale, yuan-ul, fiind pentru prima oară după anul 1994 când Washingtonul aplică această 

etichetă Chinei, mai transmite Mediafax. 

Decizia autorităților americane vine după ce Guvernul de la Beijing a permis luni deprecierea 

valorii yuan-ului sub pragul de 7 unități pentru un dolar, în contextul în care devalorizarea 

monedei ar ajuta companiile chineze să contrabalanseze costurile suplimentare generate de taxele 

vamale mai ridicate impuse recent de SUA în contextul dipsutelor comerciale între cele două 

țări. 

Trezoreria SUA a comunicat luni că Banca Populară a Chinei a indicat foarte clar că autoritățile 

chineze au un control amplu asupra cursului de schimb al yuan-ului. 

Steven Mnuchin, secretarul Trezoreriei SUA, a mai afirmat că va discuta cu Fondul Monetar 

Internațional pentru a elimina competiția incorectă din partea Chinei. 

Potrivit Trezoreriei americane, acțiunile Chinei încalcă angajamentele sale privind evitarea 

devalorizării concurențiale, ca parte a Grupului celor 20 de țări industrializate (G20). 

Deprecierea yuan-ului a generat temeri privind un potențial război valutar între cele două țări, iar 

măsura Beijingului ar putea determina Statele Unite să impună taxe vamale și mai ridicate pentru 

produsele importate din China. 

Investitorii de pe piața bursieră din SUA sunt în mod special preocupați că Administrația Trump 

ar putea încerca să deprecieze dolarul, provocând astfel un război valutar care ar eroda puterea de 

cumpărare a americanilor. 

În mai multe rânduri, preşedintele american Donald Trump a acuzat China şi Uniunea Europeană 

că sunt implicate într-un „joc major de manipulare monetară” pentru a concura cu Statele Unite, 

adăugând că Washingtonul ar trebui să facă acelaşi lucru. 

O valoare mai scăzută a dolarului ar stimula exporturile americane, însă ar putea determina 

investitorii străini, ce ajută la finanţarea datoriei federale, să renunţe la investiţiile în SUA din 

cauza deprecierii monedei americane, fapt care le-ar scădea profiturile. 

(Sursa: Mediafax) 

 


